

## FAKTOR KETERLIBATAN BELIA DALAM ISU GAY DI KUALA LUMPUR

AZLINA MOHD KHIR & CHE W HASHIMI RAFSANJANI CHE W RAKSAN

### ABSTRAK

*Kajian ini bertujuan untuk menghuraikan latar belakang informan dan meneroka pengaruh yang menyebabkan informan terlibat dalam gejala gay di Kuala Lumpur. Seramai enam orang belia yang terlibat dalam kajian ini dipilih melalui teknik persampelan snowball. Kajian ini menggunakan kaedah temubual mendalam secara tidak berstruktur. Data dianalisis dengan teknik menterjemah rakaman temubual bersama informan dalam bentuk persembahan kes. Hasil kajian mendapati terdapat dua pengaruh yang menyebabkan informan terlibat dalam gejala gay iaitu pengaruh dalaman dan pengaruh luaran. Pengaruh dalaman meliputi aspek naluri menyukai lelaki, pengaruh masa lampau, kurang penghayatan agama dan mempunyai fahaman atau pemikiran yang terbuka terhadap gay. Manakala pengaruh luaran meliputi pengaruh ruang dan peluang, pengaruh internet, pengaruh persekitaran keluarga yang feminin serta pengaruh rakan sebaya. Secara keseluruhannya, kajian ini memberi input yang signifikan berkenaan faktor-faktor yang mempengaruhi seseorang individu terlibat dalam gejala gay. Semua pihak yang bertanggungjawab seperti ibu bapa, sekolah, badan-badan NGO dan kerajaan perlu memainkan peranan penting dalam membanteras gejala yang tidak bermoral ini agar negara dapat melahirkan generasi yang seimbang dari segi fizikal, emosi, rohani dan intelek.*

**Kata Kunci:** *Gejala Gay, Belia, Pengaruh Dalaman, Pengaruh Luaran, Kuala Lumpur*

### ABSTRACT

*This study aims to describe the background of informants and explore the influences that cause them to be involved in gay activities in Kuala Lumpur. A total of six youths participated in this study and were selected by using snowball sampling technique. This study employs in-depth interview with unstructured questions. Data are analyzed by translating the recorded interviews with informants in the form of case presentation. Findings revealed that there are two influences causing the informants involvement in gay activities. One is the internal influences and the other is external influences. Internal influences include instinct of homosexuality, the influence of past experiences, lack of religious practices and ideology or open-mindedness towards gay. While external influences include the influence of space and opportunity, the influence of the internet, the influence of more femininity in family environment and the influence of peers. Overall, this study provides significant input on the factors that affect individuals involvement in gay activities. All responsible parties such as parents, schools, NGOs and government should play*

*an important role in combating this immoral phenomenon so that the country can produce a balanced physical, emotional, spiritual and intellectual generation.*

**Keywords:** *Gay, Youth, Internal Influences, External Influences, Kuala Lumpur*

## PENGENALAN

Dewasa ini pelbagai masalah sosial telah menular dalam kehidupan masyarakat kesan daripada globalisasi. Salah satu masalah yang semakin menjadi virus dalam pembudayaan cara hidup masyarakat adalah gaya hidup homoseksual. Homoseksual adalah satu istilah yang berasal dari perkataan Greek iaitu 'homo' yang membawa maksud 'sama', merujuk kepada perasaan dan tarikan seksual seseorang terhadap kaum sejenis atau yang sama jantina (Ciccarelli & White, 2012). Homoseksual juga didefinisikan sebagai satu cara hidup sejenis yang menyukai antara satu sama lain dalam pergaulan, corak hidup, dan unsur-unsur seksualiti sejenis (Syarifah Rohaniah, 2011). Bagi lelaki yang homoseksual, mereka dikenali sebagai gay, manakala bagi wanita homoseksual dikenali sebagai lesbian. Gaya hidup sebagai gay mahupun lesbian ini mencetuskan pelbagai kontroversi dalam masyarakat dunia hari ini kerana ia memberi pelbagai kesan negatif kepada individu dan masyarakat.

Gejala homoseksual ini menjadi satu isu yang mengemparkan masyarakat di Malaysia ekoran daripada perjuangan Seksualiti Merdeka pada tahun 2011. Sebanyak 20 pertubuhan bukan kerajaan (NGO) dan individu-individu cuba mempromosikan program Seksualiti Merdeka 2011 dengan tujuan untuk mempertahankan hak golongan lesbian, gay, biseksual dan transgender (LGBT) agar diterima dalam kalangan masyarakat negara ini yang dianggap hak manusia sejagat (Utusan Online, 2 November 2011). Walau bagaimanapun pihak keselamatan telah mengharamkan semua program berkenaan isu ini yang mempromosikan seks bebas, berikutan bantahan meluas pelbagai pihak termasuk badan bukan kerajaan (NGO) dan agensi agama Islam dan bukan Islam (mstar.com.my, 4 November 2011).

Gejala homoseksual ini telah memberi pelbagai kesan negatif kepada pengamalannya mahupun masyarakat. Menurut sumber daripada Global AIDS Response Progress Report Malaysia 2015, berlaku peningkatan trend jangkitan HIV melalui hubungan seksual tanpa perlindungan sama ada bagi golongan heteroseksual mahupun homoseksual. Malah, statistik yang dikeluarkan oleh Kementerian Kesihatan (2014) menunjukkan berlaku peningkatan kes HIV bagi faktor risiko homoseksual iaitu daripada 301 kes pada tahun 2010 kepada 984 kes pada tahun 2014. Keadaan ini menggambarkan bahawa pengamal homoseksual sangat berisiko untuk dijangkiti HIV dan populasi mereka terus meningkat dari tahun ke tahun. Malah menurut laporan Jabatan Kemajuan Islam Malaysia (JAKIM), golongan gay atau homoseksual kini telah mencecah puluhan ribu orang (Amran & Noriah, 2014).

Terdapat pelbagai faktor yang dapat dikaitkan dengan kemunculan golongan gay ini di serata dunia yang mana melibatkan faktor kekeluargaan, keadaan

psikologi individu secara naluri, genetik dan biologi, termasuklah ruang budaya internet dalam masyarakat (Friedman, 1998). Media sosial seperti *Facebook* juga menjadi platform penting bagi golongan ini untuk mencari kenalan baru sesama mereka di samping aplikasi-aplikasi yang diwujudkan bagi golongan gay dengan hanya dimuat turun melalui telefon pintar. Selain itu, penubuhan sauna-sauna khas bagi golongan gay seperti menggalakkan lagi gejala yang tidak normal dan tidak bermoral ini.

Justeru, kajian secara kualitatif ini dilakukan bertujuan untuk menghuraikan latar belakang informan dan meneroka pengaruh yang menyebabkan informan terlibat dalam gejala gay. Dengan meneroka dan memahami pengaruh atau punca sebenar informan terlibat dengan gejala gay ini, pihak yang bertanggungjawab dapat meneliti, merancang dan mengatasi masalah yang kian parah ini agar ianya dapat dibendung dan tidak terus menular dalam budaya masyarakat.

## SOROTAN LITERATUR

Pengamalan cara hidup homoseksual banyak dipengaruhi oleh dalaman seseorang individu dan juga persekitaran (Amran & Salleh, 2015). Terdapat penyelidik lepas seperti Friedman (1988) menyatakan bahawa keadaan psikologi individu secara naluri, genetik dan biologi yang menyebabkan seseorang cenderung menjadi pengamal homoseksual khususnya gay. Grimbois *et. al.*, (2010), Swaab (2004) dan Levay (2011), turut menyatakan bahawa orientasi seksual sama ada heteroseksual mahupun homoseksual adalah dipengaruhi dan ditentukan secara biologi. Malah, di Amerika Syarikat kepercayaan bahawa orientasi seksual berasaskan genetik sangat berkait dengan toleransi yang lebih baik terhadap lelaki gay dan kepercayaan bahawa mereka berhak mendapat hak yang sama dengan orang lain (Mitchell & Dezarn, 2014). Kajian yang dilakukan Mitchell dan Dezarn (2014) ke atas 224 pelajar kolej di Eastern Kentucky University mendapati responden yang percaya bahawa isu gay diperjelaskan oleh faktor genetik lebih bertoleransi terhadap lelaki gay berbanding responden yang percaya isu gay tersebut dipengaruhi oleh faktor persekitaran atau pilihan. Menurut Hegarty (2002), kepercayaan bahawa keinginan seksual sesama jantina disebabkan oleh faktor biologi adalah suatu kepercayaan yang pro kepada gay. Selain daripada faktor genetik dan biologi, Friedman (1988) turut menekankan faktor kekeluargaan di samping ruang budaya internet dalam masyarakat yang turut menyumbang kepada gejala songsang ini. Menurut Friedman lagi, dalam aspek kekeluargaan, perkembangan anak-anak yang cenderung kepada homoseksual mahupun heteroseksual adalah berbeza. Anak-anak yang hidup dalam kalangan homoseksual mengalami kebimbangan, kesukaran dan kekurangan dalam aspek rol model oleh bapa dalam sesebuah keluarga.

Kini, kewujudan budaya homoseksual terutamanya di dunia dan di Malaysia banyak dikaitkan dengan keadaan sosial dan peranan media massa (Amran & Salleh, 2015). Kedua-dua elemen ini memberi kesan yang hebat kepada pembudayaan kehidupan berdasarkan penilaian individu terhadap dirinya. Kajian oleh Suriati,

Jabil, dan Azilah (2009) yang mengkaji bagaimana peranan infrastruktur komuniti di dalam dan sekitar institusi pengajian tinggi di Malaysia membina pengukuhan identiti golongan transgender mendapati kebanyakan responden menggunakan infrastruktur tersebut bagi mengukuhkan gaya hidup mereka. Kafe siber, pusat membeli belah, farmasi dan premis menjual buku adalah antara lokasi tumpuan golongan ini. Keadaan ini menjelaskan hubungan positif mengenai infrastruktur komuniti dengan golongan mereka dan menganggap ini sebagai satu sistem sokongan kepada mereka. Selain itu, Suriati *et. al.* (2009) turut mencadangkan bahawa sifat terbuka terhadap fenomena ini mengakibatkan fenomena ini terus meluas dengan pertambahan golongan ini dalam kalangan masyarakat umum.

Turut membimbangkan apabila melimpahnya laman sembang yang mempromosikan aktiviti songsang terutamanya menerusi *Facebook*. Ia menggambarkan bahawa persoalan adab manusia semakin terancam, yakni sedang dicabar agar pengamal budaya keliru itu diberikan pengiktirafan dan hak secara bebas memilih kerana ia adalah prinsip yang dijamin menerusi tafsiran kebebasan asasi (Utusan Online, 16 Mac 2012). Tanpa segan silu mereka secara terang-terangan mengaku sebagai golongan gay di media massa dan melebarkan sayap mencari kenalan-kenalan baru sesama mereka dengan menggunakan aplikasi seperti 'Hornet', dan 'Grindr' yang diwujudkan khas bagi golongan gay dengan hanya dimuat turun melalui telefon pintar.

Selain itu, terdapat pengkaji yang mengaitkan pengaruh masa silam atau pengalaman pahit pada fasa perkembangan sebelumnya dengan gejala homoseksual ini. Kes-kes terpencil seperti terlalu kecewa dalam percintaan dengan kekasih yang merupakan perempuan membawa peralihan kesukaan kepada sesama jantina, sehingga budaya ini menjadi panduan kehidupan peribadinya (Syarifah Rohaniah, 2011). Di samping itu, Hughes (2006) mendapati sebanyak 28 peratus lelaki yang homoseksual mempunyai pengalaman pahit sebagai mangsa penderaan seksual sewaktu zaman kanak-kanak. Menurut Amran dan Suriati (2013), kesan daripada penderaan seksual tersebut menyebabkan kanak-kanak tidak dapat menerima apa yang dilakukan oleh dirinya sehingga mempengaruhi gaya hidup mereka apabila dewasa.

Dari aspek psikologi, kebanyakan pengkaji melihat seseorang yang homoseksual merasakan bahawa mereka terperangkap dalam diri yang salah dari segi orientasi seksualnya yang mana naluri dan tuntutan dalaman diri mereka hanya dipenuhi oleh sesama jantina (Wan Azmi, 1991; Amran & Suriati, 2013). Bahkan golongan homoseksual merasakan mereka dilahirkan secara psikologi sebegini yang tertarik untuk disentuh, dipeluk dan ditegur sapa oleh golongan lelaki yang selalu berkunjung ke rumah mereka semasa kecil (Nor Mazlina *et. al.*, 2011). Ini dikukuhkan lagi dengan pendekatan psikodinamik yang diperkenalkan oleh Sigmund Freud yang menekankan kepada naluri semula jadi manusia. Personaliti manusia yang dibina daripada tiga(3) sistem yang saling berinteraksi iaitu id, ego dan super-ego sangat mempengaruhi tingkah laku manusia untuk bertindak rasional

mahupun sebaliknya. Id merupakan tempat di mana terletak naluri-naluri atau keinginan dan gesaan yang secara berterusan memerlukan pengluhan (Ma'rof & Haslinda, 2004). Ia bertindak berlandaskan kepada prinsip kenikmatan. Apabila naluri muncul maka id cuba memuaskannya. Ego pula merupakan bahagian personaliti yang rasional, logikal dan realistik. Ego beroperasi berdasarkan prinsip realiti. Manakala super-ego merupakan pengawal moral, di mana batasan ke atas id dan ego dikenakan oleh superego. Oleh itu, golongan homoseksual sering dikaitkan dengan perbuatan memenuhi tuntutan id tanpa menghiraukan super-ego.

## METODOLOGI

Kajian ini menggunakan pendekatan kualitatif dan reka bentuk kajian kes. Kajian kes merupakan satu kaedah yang digunakan untuk mengkaji individu atau institusi secara mendalam dan terperinci dalam konteksnya tersendiri. Seramai enam (6) orang belia yang berumur antara 19 hingga 28 tahun dan terlibat dalam gejala gay di Kuala Lumpur telah dijadikan informan untuk kajian ini. Pemilihan informan adalah melalui teknik persampelan *snowball*. Teknik persampelan *snowball* adalah teknik yang dilakukan bagi memperoleh maklumat daripada informan untuk mendapatkan informan yang seterusnya. Informan kajian diminta untuk mencadangkan informan seterusnya yang mempunyai ciri-ciri yang sesuai berdasarkan kajian yang dijalankan.

Teknik pengumpulan data yang digunakan untuk kajian ini adalah temubual secara mendalam dan tidak berstruktur. Temubual tidak berstruktur membolehkan informan meluahkan sesuatu pengalaman dan pandangan secara terperinci dan mendalam. Temubual ini sesuai dalam kajian kes kerana ianya membenarkan soalan terbuka dan proses menjawab (*open-ended question and answering*) antara pengkaji dan informan dengan menekankan penerokaan terhadap sesuatu yang dianggap penting terutamanya satu fenomena. Perakam suara telah digunakan dalam kajian ini bagi mendapatkan data dan maklumat yang ingin dikumpul. Data dianalisis dengan teknik menterjemah rakaman temubual bersama informan dalam cara persembahan kes. Tema serta kod-kod yang tertentu diberikan kepada semua maklumat yang berkaitan dan maklumat tersebut dianalisis berdasarkan objektif yang telah ditetapkan.

## DAPATAN KAJIAN

### *Latar Belakang Informan*

Maklumat latar belakang informan dipaparkan dalam Jadual 1. Lima (5) daripada enam (6) informan berumur dalam lingkungan 20 hingga 29 tahun, manakala seorang informan berumur kurang daripada 20 tahun. Selain itu, didapati lima (5) orang informan adalah beragama Islam dan berbangsa Melayu manakala seorang informan adalah beragama Kristian dan berbangsa Suluk.

Seterusnya, seorang sahaja informan berasal dari Kuala Lumpur manakala lima (5) lagi informan berasal dari luar Kuala Lumpur. Dalam konteks turutan

dan bilangan adik beradik, dua (2) orang informan adalah anak tunggal, dua (2) orang informan adalah anak pertama dan selebihnya merupakan anak kedua dan kelima dalam keluarga. Bagi tahap pendidikan, semua informan dalam kajian ini mempunyai pendidikan pada tahap tertiar sama ada A-Level, diploma mahupun ijazah pertama.

Dalam konteks pekerjaan, empat (4) daripada enam (6) informan mempunyai pekerjaan yang tetap manakala dua (2) lagi informan masih belajar. Pendapatan bulanan informan yang bekerja adalah dalam lingkungan RM2000 hingga RM3000.

**Jadual 1: Latar Belakang Informan**

Latar belakang	Informan					
	A	B	C	D	E	F
Umur	25	19	27	26	24	28
Asal	Kota Tinggi	Ranau	Kuala Lumpur	Kota Bharu	Shah Alam	Klang
Agama	Islam	Kristian	Islam	Islam	Islam	Islam
Bangsa	Melayu	Suluk	Melayu	Melayu	Melayu	Melayu
Turutan adik Beradik	1 drpd. 5	1 drpd. 1	2 drpd. 3	1 drpd. 2	5 drpd. 5	1 drpd. 1
Pendidikan	Diploma	A-Level	Ijazah	Diploma	Ijazah	Ijazah
Pekerjaan	Kerani Bank	Pelajar	Eksekutif	Pegawai	Pelajar	Guru
Pendapatan	RM2000	-	RM2500	RM2100	-	RM3000

### ***Pengaruh Gejala Gay dalam kalangan Belia***

Dapatan kajian mendapati dua (2) tema telah dikenal pasti sebagai pengaruh utama yang menyebabkan informan terlibat dalam gejala gay. Tema tersebut ialah pengaruh dalaman dan pengaruh luaran yang menyebabkan informan secara langsung dan tidak langsung terjerumus ke arah seksualiti songsang atau dalam erti kata lain adalah gay.

### **TEMA PERTAMA: PENGARUH DALAMAN**

Pengaruh dalaman ini melibatkan aspek dalam diri sendiri yang mendorong ke arah kehidupan songsang tersebut. Berdasarkan kajian yang telah dilakukan, pengkaji telah meneroka beberapa pengaruh dalaman hasil temubual pengkaji dengan beberapa informan. Antara pengaruh dalaman tersebut adalah naluri menyukai lelaki, pengaruh masa lampau, pengaruh kurang penghayatan agama dan mempunyai fahaman atau pemikiran yang terbuka terhadap gay. Sub-tema bagi pengaruh dalaman dibincangkan seperti di bawah.

#### ***Sub-Tema: Naluri Menyukai Lelaki***

Pengaruh dalaman ini lebih berkait rapat dengan aspek dalam diri sendiri atau kehendak diri. Terdapat informan yang menyatakan bahawa mereka menjadi gay kerana naluri menyukai lelaki yang tinggi. Sebanyak dua (2) orang informan sedar akan naluri mereka yang kuat terhadap kaum sejenis dan menyukai kaum sejenis apabila mencapai akil baligh yang mana terbukti melalui kata-kata mereka sendiri:

*“Saya mula suka kat lelaki waktu awal-awal capai umur...Waktu tu saya sekolah menengah tingkatan dua kalau tidak silap...Waktu mula-mula mimpi basah, saya mimpi main seks dengan senior lelaki sekolah saya...Best giler! Kalau boleh saya nak mimpi macam tu lagi...sejak dari tu saya dah start melancap bayangkan budak-budak laki di sekolah” (Informan A)*

*“Saya mula suka kat budak-budak laki since saya mimpi basah waktu tengah tidur malam...saya tidak pasti budak lelaki tu siapa... saya rasa seronok...tapi pelik sebab mimpi main dengan lelaki” (Informan D)*

Berdasarkan kenyataan di atas, ia menunjukkan kedua-dua informan mempunyai naluri menyukai lelaki semenjak mencapai akil baligh dan seterusnya pengaruh tersebut mendorong mereka untuk terlibat dalam gejala homoseksual ini. Dapatan kajian ini selari dengan hasil kajian oleh Wan Azmi (1991) serta Amran dan Suriati (2013) yang mendapati naluri dan tuntutan seseorang yang homoseksual hanya dipenuhi oleh sesama jantina. Malah mereka bertindak mengikut nafsu berlandaskan prinsip kenikmatan (id) tanpa menghiraukan super-ego yang menekankan prinsip moral.

#### ***Sub-Tema: Pengaruh Masa Lampau***

Seseorang yang mempunyai pengalaman masa lampau yang pahit dan ‘hitam’ akan memberi kesan negatif kepada dirinya. Mereka mungkin menyimpan satu perasaan dendam terhadap apa yang berlaku dan juga mungkin akan bertingkah laku seperti mana yang dialami untuk mengadaptasi peristiwa tersebut di masa hadapan. Pengalaman masa lampau seperti pernah diliwat pada usia muda atau zaman kanak-kanak menjadi titik permulaan dan turut mendorong informan terlibat dalam gejala gay. Berdasarkan hasil temubual, pengkaji mendapati dua daripada enam orang informan telah dicabul atau diliwat ketika di zaman remaja. Seorang informan telah dicabul oleh warden asrama ketika berusia 15 tahun, manakala seorang informan lagi telah diliwat oleh bapa saudaranya ketika berusia 12 tahun. Ini dibuktikan hasil daripada temubual bersama informan tersebut:

*“Dulu saya ni belajar kat sekolah asrama...Waktu tu saya baru tingkatan tiga...Saya ingat lagi, time tu cuti sekolah, so saya dengan budak-budak bola tak balik kampung sebab sebelah petang ada training...Jadi malam tu, datang warden nie tidur sebelah saya, peluk-peluk saya...Lama-lama warden tu makin ‘ganas’...hmmm...Saya jadi takut sampai tak tahu nak buat apa...” (Informan A)*

*“Waktu tu saya baru 12 tahun dan waktu tu juga saya kat kampung... Time tu cuti sekolah so parents hantar saya balik kampung. Saya tidur sebilik dengan pakcik saya...Hmmm...Pakcik*

*dah mula buat perkara yang saya rasa sangat tak selesa time tu... Saya pulak tak leh nak lawan sebab pakcik saya besar...Sampai satu tahap tu, pakcik dah mula liwat saya...Sakitnya tu sampai saya tak leh nak cakap apa-apa...Apa yang saya boleh buat time tu, saya hanya diam sebab takut..." (Informan F)*

Kajian ini menyokong Amran dan Suriati (2013) yang menyatakan bahawa kesan penderaan seksual sewaktu zaman kanak-kanak mempengaruhi gaya hidup mereka apabila dewasa. Selain itu, pengalaman lampau seperti putus cinta dan kecewa dengan kaum wanita juga menyumbang kepada perasaan suka kepada kaum sejenis. Walaupun keadaan ini merupakan kes-kes terpencil seperti mana yang diutarakan oleh Syarifah Rohaniah (2011), namun ia selari dengan hasil temubual bersama informan:

*"Aku ni dulu banyak kali main cinta dengan budak-budak perempuan ni... Last-last aku kena tinggal. Aku pun bercinta lagi...hmmm, jodoh tak panjang, putus juga pertunangan kami... Nak tau sebab apa? Sebab bekas tunang aku tu main kayu tiga... Last-last member lelaki aku ni juga yang nasihat aku, ajak keluar untuk cari ketenangan katanya...Ntah macam mana aku boleh tersuka kat member aku tu sendiri...Mungkin sebab baik sangat kot, rasa macam disayangi pulak..." (Informan C)*

Informan yang beberapa kali putus cinta bersama kaum wanita akan berasa kecewa dan putus asa dalam percintaan, dan akhirnya beralih arah kepada pasangan sejenis bagi mengelakkan peristiwa yang sama berulang lagi. Ini ditambah dengan kehadiran kenalan lelaki yang begitu mengambil berat dan menunjukkan kasih sayang dalam keadaan informan berhadapan dengan kekecewaan. Justeru, penyelidik mendapati pengalaman masa lampau seperti kecewa dengan cinta wanita dan menjadi mangsa penderaan seksual seperti diliwat juga antara pengaruh dalaman yang menyumbang kepada penglibatan dalam gejala gay.

### ***Sub-Tema: Pengaruh Kurang Penghayatan Agama***

Penghayatan agama adalah penting dalam memandu manusia bertingkah laku secara baik dan bermoral. Banyak masalah sosial yang berlaku dalam masyarakat hari ini adalah disebabkan oleh kurangnya penghayatan kepada agama. Malah, agama dan keimanan merupakan benteng yang paling kukuh dalam mengawal hawa nafsu serta mendidik individu untuk membezakan antara perkara yang baik dan buruk. Melalui kajian ini, penyelidik mendapati dua daripada enam informan mengaitkan isu agama dalam membincangkan masalah gay yang mereka hadapi iaitu:

*"My mom and dad sendiri tak pernah jejak kaki ke Gereja, apatah lagi nak bawa saya pergi gereja... Jadi saya langsung tak peduli soal agama..." (Informan B)*



*“Saya memang lahir dari keluarga yang mempunyai pegangan agama yang kuat...Nak-nak ayah saya, ustaz kat sekolah...Saya pernah beberapa kali khatam Al-Quran...Hmm tapi, semua tu saya tak hayati dalam hidup... Solat pun kadang-kadang tak cukup...”*  
(Informan D)

Berdasarkan kenyataan tersebut, jelas menunjukkan bahawa aspek keagamaan yang rendah dan lemah antara pengaruh yang menyebabkan informan terjerumus dalam gejala gay. Penghayatan agama dalam kehidupan harian seharusnya menjadi satu perkara yang wajib dalam kehidupan. Individu yang berpegang dengan agama akan dapat memastikan baik dan buruk sesuatu perkara sebelum bertindak untuk melakukannya. Hasil kajian menunjukkan bahawa informan yang kurang berpegang teguh kepada agama menyebabkan mereka terpesong dari batas kehidupan yang normal sebagai seorang manusia.

#### ***Sub-Tema: Mempunyai Fahaman Atau Pemikiran Yang Terbuka Terhadap Gay***

Pemikiran atau fahaman yang salah terhadap sesuatu perkara boleh menyebabkan timbulnya sesuatu masalah. Terdapat informan yang menyatakan bahawa menjadi gay adalah normal dan ianya merupakan hak asasi manusia. Disebabkan itu, informan melibatkan diri dalam gejala gay. Sebagai contoh, seorang informan menyatakan:

*“Saya jadi gay dan saya rasa itu normal...Tak salah pun jadi gay, semua ini hak masing-masing... Hak asasi manusia kan, janji kau tak kacau aku, aku tak kacau kau...Ermmm macam tulah konsepnya...”* (Informan B)

Pemikiran atau pemahaman yang terbuka terhadap gay adalah antara pengaruh yang menyebabkan berlakunya gejala gay. Informan yang berpendirian sebegini kelihatan berani dan yakin dengan tingkah laku homoseksualnya. Ini kerana tingkah laku informan sangat dipengaruhi oleh pemikiran dan kepercayaannya bahawa gay itu adalah normal dan hak masing-masing.

#### **TEMA KEDUA: PENGARUH LUARAN**

Pengaruh luaran melibatkan aspek di luar diri sendiri yang mendorong kepada berlakunya gejala gay yang dikaji ini. Pengkaji telah mengenal pasti beberapa sub-tema pengaruh luaran hasil daripada temubual bersama informan iaitu pengaruh ruang dan peluang, pengaruh internet, pengaruh persekitaran keluarga yang feminin serta pengaruh pergaulan rakan sebaya. Sub-tema bagi pengaruh luaran dibincangkan seperti di bawah.

#### ***Sub-Tema: Pengaruh Ruang Dan Peluang***

Dewasa ini, semakin banyak ruang dan peluang bagi generasi belia terutamanya di Kuala Lumpur untuk terlibat dalam gejala gay. Pembangunan fizikal yang pesat di ibu kota antara salah satu punca gejala gay ini berleluasa. Penubuhan hotel-hotel, pusat membeli belah, kelab-kelab malam terutamanya kelab malam untuk golongan

gay semakin berkembang. Premis-premis ini yang beroperasi sehingga larut pagi memberi ruang dan peluang kepada golongan belia untuk terjebak dengan gejala gay ini. Kenyataan ini dapat dibuktikan melalui respon informan seperti berikut:

*“Saya pergi ke rumah-rumah urut yang ada di sekitar KL...Ermn saya pergi dan cari rumah urut yang memang khas untuk golongan gay... Bukan apa, sebab saya nak rasa sendiri macam mana suasana kat rumah urut tu...Bila dah pergi sekali, rasa ketagih... so jap-jap nak pergi lagi... Kiranya berulang kali jugak lah saya pergi rumah urut gay tu...Jadi dari situ jugak lah saya dah mula buat seks dengan budak laki...” (Informan B)*

*“Bila hujung minggu je, saya mesti turun KL...Yelah, kat KL je pun senang dan banyak tempat-tempat macam ni... Kat lain memang susah nak cari... Turun KL pun semata-mata nak pergi kelab malam gay...Sekali masuk kelab malam tu, mesti nak masuk lagi...Dah masuk, macam-macam ada... Nak tengok abang sado yang tak pakai baju ke, nak tengok yang separuh bogel, semua ada...” (Informan D)*

*“Cikgu sekolah saya sendiri pernah ajak saya main kat hotel...Hotel murah-murah banyak, nak-nak kat tengah bandar tu...Sekali check-in, baru 50, 60 ringgit...Saya tak bayar, tapi cikgu yang bayar... Saya cuma ikut cikgu sebab nak main...” (Informan E)*

Berdasarkan kenyataan di atas dapat dilihat bahawa terdapat banyak ruang dan peluang yang amat mudah dicapai bagi golongan belia ini melibatkan diri dalam gejala gay. Seperti mana yang diketahui, ruang dan peluang ini melibatkan infrastruktur seperti hotel bajet, kelab malam, rumah urut dan sebagainya. Oleh yang demikian, keadaan ini jika tidak terkawal akan membimbangkan semua pihak sekaligus meruntuhkan akhlak generasi yang bakal membangun di masa hadapan.

### **Sub-Tema: Pengaruh Internet**

Salah satu pengaruh yang mendorong kepada peningkatan gejala gay adalah internet. Dua daripada informan menyatakan bahawa mereka melayari video-video lucu dengan hanya melayari internet bagi memenuhi kepuasan dan kehendak nafsu. Mereka juga menggunakan aplikasi gay yang boleh dimuat turun melalui Google Play Store bagi menambah kenalan, bertukar pendapat, dan sebagainya. Kenyataan ini telah diakui oleh kedua-dua informan tersebut melalui temubual yang telah dijalankan oleh pengkaji iaitu:

*“Saya suka tengok video-video lucu ni... Zaman sekarang lagi senang, buka je google, lepas tu search...Nak yang macam mana, semua ada... Yang lesbian, gay, straight, semua ada...” (Informan B)*

*“Kat Google Play Store tu, ada satu aplikasi yang memang khas untuk golongan gay...Ermmm, apps tu kami panggil Hornet... Cuma sign in, lepas tu boleh cari kenalan baru...Yang pasti semua kenalan dalam tu gay...Sebab memang apps untuk kaum gay...” (Informan D)*

*“Saya ada satu apps ni, namanya Grindr...Apps ni best sebab boleh kenal-kenal dengan orang baru...Nak cari yang hensem, jambu, kurus, sado semua ada dalam Grindr tu...Hmm cuma kena download apps tu dari Google Play Store je...” (Informan B)*

Penggunaan internet khususnya media sosial tanpa kawalan mendatangkan banyak keburukan. Ini dapat dilihat apabila informan melayari internet untuk menonton video-video lucu. Bukan itu sahaja, aplikasi khas bagi golongan gay dan boleh dimuat turun melalui Google Play Store itu telah memberi peluang kepada informan untuk menambah kenalan sesama mereka. Keadaan ini mendatangkan keburukan dan membawa kesan negatif kepada belia hari ini. Jika perkara ini tidak dapat dibendung, dikhawatiri bilangan belia yang terlibat dengan gejala negatif ini terus meningkat dari semasa ke semasa.

#### ***Sub-Tema: Pengaruh Rakan Sebaya***

Dalam kajian ini, pengkaji mendapati terdapat dua informan yang dipengaruhi oleh rakan sebaya untuk melibatkan diri dalam gejala gay. Salah seorang informan tersebut menyatakan dirinya dipengaruhi oleh rakan sebilik sewaktu di universiti. Rakan sebilik informan yang juga merupakan seorang gay telah mengajar informan mengenai kehidupan sebagai seorang gay. Kenyataan ini dapat dibuktikan melalui temubual yang telah dilakukan oleh pengkaji terhadap informan tersebut :

*“Masa mula-mula masuk universiti, roommate saya tu gay jugak rupanya...Terkejut juga pada awalnya, tapi saya boleh terima... Kawan saya tulah yang banyak ajar saya pasal gay ni...Ermm ajar saya macam mana nak kenal budak-budak gay, ajar saya macam mana nak cari kenalan, dan macam-macam lagi lah...” (Informan D)*

Informan yang seterusnya juga menyatakan bahawa dirinya berjumpa dan berkawan dengan ramai rakan-rakan gay terutamanya ketika berada di universiti. Hasil pergaulan inilah yang menjadikan informan lebih cenderung untuk terlibat dengan gejala gay. Ini kerana informan belajar banyak perkara mengenai gay dengan rakan-rakan tersebut dan selalu terikut akan ajakan rakan-rakannya. Ini dibuktikan melalui kenyataan informan seperti berikut:

*“Start masuk universiti, saya dah mula berkawan dengan budak-budak gay ni...Ramai, memang ramai...Ermmm, kat kelas saya pun ada budak-budak gay...Berkawan dengan dia orang memang best, bukan apa, mereka ni memahami...Jadi apa yang kita nak*

*buat dia orang akan faham... Bila budak-budak ni ajak pergi kelab ke, sauna ke, saya ikut je... Janji benda tu seronok...Bukan senang nak ada kawan macam ni..." (Informan F)*

Berdasarkan kenyataan di atas, jelas menunjukkan bahawa rakan sebaya adalah antara pengaruh yang boleh menyebabkan informan terlibat dalam gejala gay. Rakan sebaya juga dianggap sebagai orang yang rapat dengan informan dan sekaligus menjadikan informan terikat-ikot atau terpengaruh dengan mereka. Oleh itu, pemilihan rakan sebaya yang baik akan membawa kepada kehidupan yang positif.

### **Sub-Tema: Pengaruh Persekitaran Keluarga Yang Feminin**

Pengkaji mendapati terdapat informan yang dibesarkan dalam suasana persekitaran yang feminin. Ini kerana informan tersebut mempunyai adik beradik perempuan sahaja malah informan tersebut adalah anak bongsu. Suasana feminin ini yang mencetuskan sifat kewanitaan dalam diri informan. Antara kenyataan yang dipetik ialah:

*"Saya membesar dalam persekitaran yang feminin...Saya cuma ada empat orang kakak lepas tu saya pula anak bongsu...Waktu kecik-kecik dulu, mak selalu pakaikan saya baju-baju kakak... Nampak cantik jugak... Saya pun suka main dengan anak patung Barbie Doll...Sebab mak yang belikan...Saya mana pernah main video player, bola sepak pun saya tak reti...Kaki bangku kot... Hmm sebab itulah saya nak jadi cantik dan rasa feminin dalam diri saya ni semakin lama semakin kuat sampai la saya besar panjang ni..." (Informan E)*

Kajian ini mendapati persekitaran di mana anak-anak dibesarkan sangat mempengaruhi tingkah laku anak-anak apabila dewasa kelak. Ibu bapa seharusnya menitikberatkan tanggungjawab dalam membentuk tingkah laku anak yang selaras dengan peranan gender anak mereka. Sekiranya konflik identiti ini berlaku ia boleh menyumbang kepada pelbagai masalah dan salah satunya adalah gejala gay bagi anak-anak lelaki yang diasuh seperti anak perempuan.

## **KESIMPULAN**

Secara keseluruhannya, kajian mendapati gejala homoseksual khususnya gay telah berleluasa dalam masyarakat kita hari ini. Pelbagai faktor sebenarnya yang mempengaruhi seseorang individu untuk terjebak dengan amalan songsang ini. Berdasarkan kajian yang telah dijalankan, penyelidik mendapati pengaruh gejala gay boleh dibahagikan kepada dua iaitu pengaruh dalaman dan pengaruh luaran. Pengaruh dalaman meliputi aspek naluri menyukai lelaki, pengaruh masa lampau iaitu pernah kecewa dengan cinta wanita dan mangsa penderaan seksual, kurangnya penghayatan agama dan mempunyai fahaman atau pemikiran yang terbuka terhadap

gay. Manakala pengaruh luaran meliputi pengaruh ruang dan peluang, pengaruh internet, pengaruh rakan sebaya serta pengaruh persekitaran keluarga yang feminin. Berdasarkan dapatan kajian ini, ia memberi input yang signifikan kepada semua pihak termasuk individu, badan-badan NGO, institusi-institusi keagamaan dan bukan keagamaan, mahupun pihak kerajaan dalam meneliti perkara-perkara yang mempengaruhi seseorang individu terlibat dalam gejala gay ini. Justeru, semua pihak yang bertanggungjawab seperti ibu bapa, sekolah, badan-badan NGO dan kerajaan perlu memainkan peranan penting dalam membanteras gejala yang tidak bermoral ini agar negara dapat melahirkan generasi yang seimbang dari segi fizikal, emosi, rohani dan intelek.

### RUJUKAN

- Amran, H. & Suriati, G. (2013). Sexual abuse and childhood traumatic experience: A case study on the psychological health of transsexuals in Malaysia. *International Journal of Environment, Society and Space*, 1(1), 33-42.
- Amran, H. & Noriah, M. (2014). Alternatif keagamaan dan kaunseling; Sebagai rawatan utama mengatasi permasalahan homoseksualiti. *Journal of Human Development and Communication*, 3, 79-92.
- Amran, H. & Salleh, A. (2015). Kefahaman terhadap aspek pendefinisian dan ciri utama golongan homoseksual. e-Bangi: *Journal of Social Science and Humanities*, 10(1), 195-207.
- Ciccarelli, S. K. & White, J. N. (2012). *Psychology: An Exploration*. Pearson Higher Ed.
- Friedman, R.C. (1998). Homosexuality. *Journal of Psychological Association*. 69-79.
- Grimbos, T., Dawood, K., Burriss, R. P., Zucker, K. J., & Puts, D. A. (2010). Sexual orientation and the second to fourth finger length ratio: A meta-analysis in men and women. *Behavioral Neuroscience*, 124, 278-287.
- Haider-Markel, D. P., & Joslyn, M. R. (2008). Beliefs about the origins of homosexuality and support for gay rights: An empirical test of attribution theory. *Public Opinion Quarterly*, 72, 291-310.
- Hegarty, P. (2002). 'It's not a choice, it's the way we're built': Symbolic beliefs about sexual orientation in the U.S. and Britain. *Journal of Community & Applied Social Psychology*, 12, 153-166.
- Hughes, J. R. (2006). A general review of recent reports on homosexuality and lesbian. *Sexual Disability*, 24, 195-205.
- Levay, S. (2011). From mice to men: Biological factors in the development of sexuality. *Frontiers in Neuroendocrinology*, 32, 110-113.

- Ma'rof, R. & Haslinda, A. (2004). *Psikologi*. Edisi Kedua. Kuala Lumpur: McGraw Hill.
- Mitchell, R. W. & Dezarn, L. (2014). Does Knowing Why Someone is Gay Influence Tolerance? Genetic, Environmental, Choice, and “Reparative” Explanations. *Sexuality & Culture* (2014) 18, 994–1009
- Mstar (2011). *Seksualiti Merdeka diharamkan*. 4 November 2011. Farah Fazanna Zulzaha. (<http://www.mstar.com.my/berita/berita-semasa/2011/11/04/seksualiti-merdeka-diharamkan/#GR0f8X2m8AVOdCOx.99>). [Dimuat turun pada 10 November 2016].
- Nor Mazlina, G., Edris, A. & Cheong, C. L. (2011). *Gay Disclosure: Consequences and Coping Strategies*. Kertas Kerja Pembentangan Seminar Kaunseling Kebangsaan Pelbagai Budaya di UNIMAS 2011.
- Suriati, G., Jabil, M., & Azila, M. N. (2009). *Infrastruktur komuniti dan hubungannya dengan golongan transeksual di Institusi Pengajian Tinggi Awam Malaysia*. Penang: Universiti Sains Malaysia.
- Swaab, D. F. (2004). Sexual differentiation of the human brain: Relevance for gender identity, transsexualism and sexual orientation. *Gynecological Endocrinology*, 19(6), 301–312
- Syarifah Rohaniah, S. M. (2001). *Effeminacy among Male University Students Of Malaysia: What are the Underlying Contributing Factors*. Kertas Kerja Pembentangan di Seminar Kaunseling Kebangsaan Pelbagai Budaya di UNIMAS 2011.
- Utusan Online (2011). *20 NGO anjur Seksualiti Merdeka*. 2 November 2011. Azhari Zainooddin & Muhamad Aimy Ahmad. ([http://ww1.utusan.com.my/utusan/info.asp?y=2011&dt=1102&pub=Utusan\\_Malaysia&sec=Muka\\_Hadapan&pg=mh\\_01.htm#ixzz4v7JAOIcV](http://ww1.utusan.com.my/utusan/info.asp?y=2011&dt=1102&pub=Utusan_Malaysia&sec=Muka_Hadapan&pg=mh_01.htm#ixzz4v7JAOIcV)) [Dimuat turun pada 10 November 2016].
- Utusan Online (2012). *Promosi Budaya Gay: Runtuhnya Proses Mengadabkan Insan*. 16 Mac 2012. Aziz Jamaludin Mhd Tahir. (<http://www.utusan.com.my/rencana/utama/promosi-budaya-gay-runtuhnya-proses-mengadabkan-insan-1.295745>). [Dimuat turun pada 10 November 2016].
- Wan Azmi, R. (1991). *Dilema Mak Nyah: Suatu ilusi*. Kuala Lumpur: Utusan Publications & Distributors Sdn. Bhd.

***Profil Penulis:***

***Azlina Mohd Khir, PhD***

*Jabatan Sains Kemasyarakatan dan Pembangunan*

*Fakulti Ekologi Manusia, UPM*

*m\_azlina@ upm.edu.my*

***Che W Hashimi Rafsanjani Che W Raksan***

*Bachelor Sains Pembangunan Manusia*

*Fakulti Ekologi Manusia, UPM*